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Vlad Gheorghe: Rezolutia bazata pe petitia depusa în PE în dosarul Schengen,

întârziata de insistentele Bulgariei de a fi mentionata la paritate cu România

Rezolutia bazata pe petitia depusa în Parlamentul European de  societatea civila din România prin care se

cere contestarea legalitatii  veto-ului Austriei împotriva aderarii României la spatiul Schengen va fi 

întârziata cu cel putin o luna din cauza insistentelor Bulgariei de a  fi mentionata în text la paritate cu

România, a declarat miercuri, la  Bruxelles, eurodeputatul Vlad Gheorghe din grupul Renew.

Rezolutia bazata pe petitia depusa de societatea civila din România îl  are ca raportor pe Rares Bogdan, din grupul

PPE, în timp ce Vlad  Gheorghe, din grupul Renew, si Cristian Terhes, din grupul ECR  (Conservatorii si

reformistii europeni), sunt co-raportori.

"Un subiect extrem de important si care ne si tine pe loc, în opinia  mea, este faptul ca colegii bulgari insista sa

existe o mentiune despre  Bulgaria de fiecare data când este o mentiune despre România. Ori asta  schimba scopul

rezolutiei, pentru ca noi ne-am bazat pe o petitie  româneasca despre România si acum adaugam practic, unu la

unu, si  Bulgaria, si lucrurile sunt diferite. În momentul asta aici suntem,  despre asta discutam", a declarat

eurodeputatul USR pentru jurnalisti  români la Strasbourg.

Din acest motiv, a explicat el, nu s-a putut avansa pe celelalte  prevederi care intereseaza România, "una dintre

cele mai importante  fiind cea în care noi solicitam evaluarea pagubelor pe care tara noastra  le-a suferit si modul

în care tarile care ne-au produs paguba ar putea  sa fie obligate sa plateasca în viitor".

"Nici macar n-am ajuns acolo. Deci cred ca termenul de iunie se amâna,  sigur pentru iulie, si sper si fac tot

posibilul sa nu se amâne pentru  septembrie", a afirmat Vlad Gheorghe.

Eurodeputatul afirma ca Bulgaria nu a prevazut faptul ca "noi, românii,  ne vom misca atât de bine", iar acum

încearca sa nu ramâna în urma în  acest dosar cu miza pentru autoritatile de la Sofia.

"Bineînteles, e un subiect foarte mare la ei, este o tara în care  de-abia au avut loc alegeri, o tara care nu are un

guvern momentan  politic, are un guvern tehnocrat care se pregateste. Tocmai astazi au  nominalizat un nou

prim-ministru, care de fapt este comisar european în  acest moment. Deci, zona aceasta de Bruxelles-Strasbourg e

foarte  importanta pe agenda publica pentru ei, la fel, Schengen este un subiect  la fel de important, cum e si pentru

noi si nu vor sa para în tara lor  ca ei n-au facut nimic. Cred ca de aici pleaca toata aceasta presiune", a  declarat

Gheorghe.

El afirma ca nu este o problema introducerea acestor mentiuni în  legatura cu Bulgaria, în conditiile în care cele

doua tari sunt împreuna  în dosarul Schengen, ci faptul ca discutiile în cauza întârzie  finalizarea si supunerea la

vot a rezolutiei.

"Mi-ar fi placut sa se miste mai repede toti colegii implicati în asta -  ne închidem toti într-o camera, decidem si

iesim cu un text si atunci  avem aceasta rezolutie, fie ca e despre România, fie ca e despre România  si Bulgaria,

dar s-o avem cât mai repede", a explicat el.

Potrivit lui Vlad Gheorghe, miza rezolutiei este presiunea pe  urmatoarele sedinte de Consiliu Justitie si Afaceri

Interne (JAI), acolo  unde se decide punerea pe ordinea de zi si aderarea României si  Bulgariei la Schengen.

"Parerea mea ca pentru sedinta JAI, care este tot sub presedintia  suedeza, din iunie este prea târziu. Dar pentru

celelalte sedinte ale  acestui organism trebuie sa ne miscam si trebuie sa avem aceasta  rezolutie care, daca va avea
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textul de care am vorbit mai devreme, va fi  o unealta de presiune uriasa", a mai afirmat Vlad Gheorghe.

Petitia a fost initiata de fostul ministru Razvan Nicolaescu prin  Asociatia pentru Energie Curata si Combaterea

Schimbarilor Climatice si a  fost sustinuta de eurodeputatii români, fiind discutata pe 22 martie în  Comisia pentru

Petitii (PETI) a PE.

Eurodeputatii români au cerut ca PE si CE sa conteste legalitatea  veto-ului utilizat de Austria împotriva aderarii

României la spatiul  Schengen la Consiliul JAI din decembrie 2022, întrucât legislatia si  tratatele europene au fost

încalcate, iar românii sunt discriminati.
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